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P R O T O K Ó Ł  Nr XXII/12 
 

z obrad dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się odbyła 

dnia 29 sierpnia 2012 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 18.40. 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.   Przedstawienie porządku obrad.  

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  

5.  Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2012 /2013 w tym zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. 

6.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1.  przyjęcia Gminnego Programu Zdrowotnego na lata 2012-2014, 

6.2.  statutu Domu Spokojnej Starości w Cieszynie,  

6.3. zmiany Statutu Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy”, 

6.4. wystąpienia z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności   

 niektórych przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty oraz   

 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2001r. w sprawie  

 ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją  

 Rzeczypospolitej Polskiej, 

6.5. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy    

 dzierżawy części działek nr 12/4 obr.10 i nr 1 obr.75, 

6.6. udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu, 

6.7. przyjęcia zadania od Województwa Śląskiego, 

6.8. udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie, 

6.9. zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na   

 ławników, 

6.10. zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, 

6.11. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025, 

6.12. współpracy Miasta Cieszyna z Miastem Cambrai. 

7.    Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna za I półrocze 2012 roku. 

8.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

9.    Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     

 radnych. 

      10.  Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

11.  Oświadczenia i sprawy różne.  

12.  Zamknięcie sesji.  

 

 

 

X  X  X 
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Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył dwudziestą drugą sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał przybyłego na obrady asystenta Pani Poseł na sejm RP Mirosławy 

Nykiel Pana Adama Fabię. 

Następnie przywitał Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Mieczysława Szczurka, 

I Z-cę Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Jana Matuszka, Skarbnika Miasta Panią Alicję 

Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Ryszarda Mazura.  

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła  -  przypomniał, że wszyscy Państwo otrzymali porządek obrad. Zapoznał 

zebranych z treścią pisma Burmistrza Miasta z dnia 22.08.br. informującym, że projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta 

Cieszyna na lata 2012-2015, ujęty w planie pracy Rady Miejskiej na miesiąc sierpień 2012r. 

z powodu kontynuowania prac nad Programem i poszerzenia składu Zespołu koordynującego 

odpowiedzialnego za jego opracowanie, zostanie przedłożony Radzie pod obrady w terminie 

późniejszym. Zwrócił się z pytaniem, czy Pan Burmistrz lub ktoś z Państwa Radnych chciałby 

wnieść zmiany do przedłożonego porządku obrad? 

 

Halina Bocheńska – złożyła wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie statutu Domu Spokojnej Starości w Cieszynie. Poinformowała, że w dniu 23 

sierpnia br. podczas posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej 

zgłosiła wątpliwości związane z tytułem i treścią projektu uchwały w sprawie statutu Domu 

Spokojnej Starości w Cieszynie. Uwagi zostały przez Komisję przyjęte i projekt zwrócono do 

radcy prawnego w celu dokonania poprawek. Przygotowano projekt II tej uchwały, ale 

w dalszym ciągu ma uwagi co do zasadności łączenia w jednej uchwale sprawy nadania 

statutu DSS  i zmiany uchwały Nr XVII/170/99 z dnia 25 listopada 1999 roku. Stąd też 

wniosła o ponowne, wnikliwe  rozpatrzenie zgłoszonych wątpliwości i zdjęcie w dniu 

dzisiejszym z porządku obrad projektu II tej uchwały. 

 

Krzysztof Kasztura – zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany Statutu Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy”.  Stwierdził, że 

przedstawiony dokument dosyć radykalnie zmienia zasady funkcjonowania Domu 

Narodowego, do tego jest pismo Pana Dyrektora, które było skierowane do radnych. Dobrze 

by było dać sobie czasu na spokojną dyskusję na ten temat w ciągu miesiąca. Zaproponował 

zorganizowanie za tydzień, czy dwa spotkania w tej sprawie, aby podyskutować co za tymi 

zmianami stoi i jakie będą wszystkie aspekty, nie tylko formalno-prawne w statucie, ale 

i organizacyjne, osobowe, finansowe itd. 

 

Eugeniusz Raabe – w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu odczytał wniosek  Komisji 

z  posiedzenia, które odbyło się  dnia 27.08.br.: „Komisja po zapoznaniu się z projektem 

uchwały w sprawie nadania statutu Cieszyńskiemu Ośrodkowi Kultury „Dom Narodowy” 

w Cieszynie oraz wysłuchaniu dodatkowych wyjaśnień udzielonych przez Burmistrza Miasta, 
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wnosi o wycofanie powyższego projektu uchwały z porządku obrad najbliższej sesji Rady 

Miejskiej. Zdaniem Komisji wyjaśnienia Burmistrza co do propozycji zmian organizacyjnych 

COK „Dom Narodowy” mimo wcześniejszych próśb zarówno Komisji Oświaty jak 

i radnych spoza Komisji oraz działaczy kultury złożone zostały zbyt późno, aby móc w tak 

krótkim terminie odnieść się do nich. Proponowane zmiany budzą liczne wątpliwości 

i kontrowersje. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącej Rady Pani Haliny  

Bocheńskiej o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie statutu Domu 

Spokojnej Starości w Cieszynie. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek radnego Pana Krzysztofa Kasztury 

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Cieszyńskiego 

Ośrodka Kultury „Dom Narodowy”. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.   Przedstawienie porządku obrad.  

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  

5.  Informacja na temat przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2012 /2013 w tym zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. 

6.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1.  przyjęcia Gminnego Programu Zdrowotnego na lata 2012-2014, 

6.2.  wystąpienia z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności   

 niektórych przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty oraz   

 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2001r. w sprawie  

 ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją  

 Rzeczypospolitej Polskiej, 

6.3. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy    

 dzierżawy części działek nr 12/4 obr.10 i nr 1 obr.75, 

6.4. udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu, 

6.5. przyjęcia zadania od Województwa Śląskiego, 

6.6. udzielenia pomocy finansowej dla Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie, 

6.7. zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na   

 ławników, 

6.8. zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, 

6.9. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025, 

6.10. współpracy Miasta Cieszyna z Miastem Cambrai. 

7.    Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna za I półrocze 2012 roku. 

8.    Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

9.    Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     

 radnych. 

10.  Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

11.  Oświadczenia i sprawy różne.  

12.  Zamknięcie sesji. 
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Ad 3. 

 

Do protokołu z obrad XXI sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 28 czerwca 

2012 roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący informując, iż nikt z zaproszonych gości nie wyraził w dniu dzisiejszym 

chęci zabrania głosu,  przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przypomniał, że przedłożona została pisemna Informacja na temat 

przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2012 /2013 w tym 

zabezpieczenie miejsc przedszkolnych. Poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury 

i Sportu o przedstawienie opinii Komisji do niniejszego dokumentu. 

 

Eugeniusz Raabe – odczytał treść wniosku Komisji Oświaty z posiedzenia, które odbyło się 

dnia 27.08.br.: „Komisja po zapoznaniu się z informacją na temat przygotowania placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego 2012/2013 w tym zabezpieczenia miejsc 

przedszkolnych,  prosi o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

-  ile dzieci niepełnosprawnych nie zostało przyjętych do Przedszkola nr 2 Integracyjnego, 

- ile wynosi subwencja przyznawana na dzieci niepełnosprawne, w rozbiciu na poszczególne  

dysfunkcje, 

-  jaka jest liczba dzieci zgłoszonych na listach rezerwowych, 

- jakie byłyby koszty otwarcia dodatkowych oddziałów w 5 przedszkolach wykazanych 

w tabeli nr 2 „Zestawienie informujące o możliwości utworzenia dodatkowego oddziału” (dla 

każdego z nich z osobna). Komisja podtrzymuje swój wniosek z dnia 19 marca br., 

ponowiony w dniu 25 czerwca br. o uruchomienie kolejnego (drugiego) oddziału 

przedszkolnego. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, czy nadal 48 dzieci pozostaje „poza naborem” 

oraz kto monitoruje prawidłowość działań cieszyńskich przedszkoli? 

 

I –za BM Jan Matuszek – przypomniał, że wystąpiono do 68 rodziców z pismem, w którym 

przedszkolu chcieliby aby uruchomiono dodatkowy oddział . Odpowiedziało 48 rodziców, że 

w dalszym ciągu są zainteresowani zapisaniem dziecka do przedszkola publicznego. Spośród 

tych 48 rodziców, 18 zadeklarowało zapisanie dziecka do dowolnego przedszkola, pozostali 

wskazali konkretne przedszkole. 

 

Adam Wójtowicz – wskazał na rozbieżność danych dotyczących ilości przedszkoli w których 

można by utworzyć dodatkowe oddziały przedszkolne. Na jednym z posiedzeń Komisji 

Oświaty,  Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych mówił o 3 przedszkolach 

w których od nadchodzącego roku szkolnego byłaby możliwość otwarcia dodatkowych 

oddziałów, tymczasem w materiale pisemnym wymienionych jest 5 takich przedszkoli. 

 

Eugeniusz Raabe – potwierdził wypowiedź radnego Adama Wójtowicza. 
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BM Mieczysław Szczurek - poprosił o udzielenie głosu Dyrektorowi Zespołu Obsługi 

Jednostek Oświatowych. 

Dyr. ZOJO Bogdan Ficek – powiedział, że na posiedzeniu Komisji Oświaty poproszony 

został o informację, w których przedszkolach możliwe byłoby otwarcie dodatkowego 

oddziału przedszkolnego. Wówczas odpowiedział, że taka możliwość byłaby na przykład 

w Przedszkolu nr 8, w Przedszkolu nr 16 oraz w Przedszkolu nr 19.  

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, że już niedługo, bo we wrześniu sprawa ilości dzieci 

w poszczególnych przedszkolach się wyklaruje. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, dlaczego Rada nie jest informowana o planowanych zmianach 

organizacyjnych w cieszyńskich placówkach oświatowych? Radni powinni takie wiadomości 

otrzymywać na posiedzenia Komisji Oświaty, a nie dowiadywać  się z lokalnej prasy. 

 

Andrzej Łukasiak – nawiązując do wypowiedzi radnego Krzysztofa Kasztury stwierdził, iż 

nie można czekać do końca  września aż się sprawa ilości dzieci w przedszkolach wyklaruje, 

bo opiekę nad dziećmi rodzice muszą zapewnić od początku września, stąd to właśnie oni 

będą zmuszeni tę sprawę rozwiązać. 

 

Ad 6. 

 

Ad 6.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Zdrowotnego na lata 2012-2014. Poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki 

Społecznej i Patologii Społecznej o opinię do w/w projektu uchwały. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia 4 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt  Gminnego Programu Zdrowotnego na 

lata 2012-2014. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż jest przeciwko przeznaczaniu środków z budżetu Miasta na 

szczepienia ochronne przeciwko np. pneumokokom, czy grypie, gdyż decyzja o poddaniu się 

tym szczepieniom jest sprawą indywidualną każdego człowieka, różne też są opinie na temat 

zasadności poddawania się tego typu szczepieniom.  

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Zdrowotnego na lata 2012-2014. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

 

Ad 6.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 

Trybunału Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 

7 września 1991r. o systemie oświaty oraz rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 

z dnia 21 maja 2001r. w sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz 
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publicznych szkół z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej. Poprosił o opinię do tego projektu 

uchwały Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja Oświaty projekt uchwały zaopiniowała 

negatywnie. Na posiedzeniu Komisji pojawiło się szereg wątpliwości co do zasadności 

występowania z takim wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, czy tylko Rada może występować do Trybunału 

Konstytucyjnego? 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – potwierdził. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, iż jest przeciwny występowaniu do Trybunału 

Konstytucyjnego z wnioskiem, gdyż jest jasno określona graniczna liczba 25 dzieci 

w oddziale przedszkolnym, zatem wystarczy postępować zgodnie z przepisami prawa. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – wyjaśnił, że nie temu służy ta uchwała aby określić liczbę 25, 28 

czy 30 dzieci w oddziale. Uchwała jest formą protestu przeciwko zapisom w Rozporządzeniu 

Ministra, który wydaje rozporządzenie w oparciu o nieważne pełnomocnictwa. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy władze naszego Miasta pytały wcześniej o zgodność zapisów 

rozporządzenia z Konstytucją RP oraz czy dotychczas ten limit można było przekraczać, gdyż 

ustawa  jest z roku 2001. 

 

Eugeniusz Raabe – odczytał treść odpowiedzi Burmistrza Miasta na wniosek Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu o przekazanie dyrekcji wszystkich cieszyńskich przedszkoli 

publicznych stanowiska radcy prawnego dotyczącego liczebności dzieci w oddziałach. 

„Uprzejmie informuję, że w  związku z zawiłością i licznymi wątpliwościami związanymi ze 

stosowaniem niektórych przepisów oświatowych wstrzymałem przekazanie przedmiotowej 

opinii dyrektorom cieszyńskich przedszkoli publicznych. Sprawa ta będzie tematem jednej z 

pierwszych narad w nowym roku szkolnym z udziałem radcy prawnego, który omówi 

przepisy także pod kątem ich konstytucyjności”. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że nie zgadza się ze znalezionymi niezgodnościami zapisów 

prawnych z Konstytucją RP. 

 

Alicja Wlach – ponownie zapytała, czy wcześniej były takie wystąpienia ze strony Władz 

Miasta, czy nie. 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, iż dotychczas Burmistrz nie występował z takim 

wnioskiem. Jedynym władnym organem jest Rada. 

 

Alicja Wlach – wyraziła przekonanie, że Trybunał Konstytucyjny nie jest jedynym miejscem 

aby tę kwestię wyjaśnić. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż występując do Trybunału Konstytucyjnego niczym nie 

ryzykujemy, będziemy stosować się do przepisów prawa. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Trybunału Konstytucyjnego 
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o stwierdzenie niezgodności niektórych przepisów ustawy z dnia 7 września 1991r. 

o systemie oświaty oraz rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 maja 2001r. 

w sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół z Konstytucją 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 12 głosami za, przy 8 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Ad 6.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części działek nr 

12/4 obr.10 i nr 1 obr.75. Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał 

pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za. 

 

Ad 6.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Śląskiemu. Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał 

pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 6.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadania od 

Województwa Śląskiego. Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał 

pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 6.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie. Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w 

projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

Ad 6.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. Z uwagi na brak głosów w 

dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad 6.8. 

 

Bolesław Zemła - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 

rok. Przypomniał, że w formie autopoprawki przedłożony został Projekt II. Poprosił 

Przewodniczącą Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów o opinię do proponowanych zmian 

w budżecie Miasta. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Finansów po obszernej dyskusji nad pierwotną 

i drugą wersją projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok, zaopiniowała 

go pozytywnie 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych. 

 

Burmistrz Miasta – wyjaśnił skąd pochodzi kwota 650.000 zł potrzebna dla Domów Pomocy 

Społecznej. Materiał pisemny stanowi załącznik do protokołu. 

 

Krzysztof Herok – poddał pod wątpliwość konieczność przeznaczenia kwoty 65.000 zł na 

zakup nowego samochodu służbowego, przystosowanego do potrzeb Straży Miejskiej. 

 

Kazimierz Płusa – Komendant Straży Miejskiej – uzasadnił celowość takiego zakupu. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta na 2012 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw i 6 głosach 

wstrzymujących się. 

 

 

Ad 6.9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2012-2025. Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w 

projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 11 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 6 głosach 

wstrzymujących się. 

 

 

Ad 6.10. 

 

Bolesław Zemła - przedstawił projekt uchwały w sprawie współpracy Miasta Cieszyna 

z Miastem Cambrai. 

 

Adam Wójtowicz   -  poprosił, aby przedstawić  Radzie  Miejskiej, jak  wygląda  współpraca 

z aktualnymi miastami partnerskimi. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, że ta współpraca niestety nie jest najlepsza. Odnosząc się zaś 

do projektu uchwały zapytał, czy w §1  trzeba tak zawężać dziedziny, gdyż może pojawić się 

współpraca na płaszczyźnie np. gospodarki. 

 

Kazimierz Kawulok – poinformował, że są przygotowane dobre fundamenty, aby współpraca 

z francuskim miastem Cambrai układała się prawidłowo. 
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Halina Bocheńska – zaproponowała, aby w §1 projektu uchwały dopisać słowo 

„przedsiębiorczości”. 

 

Krzysztof Kasztura – kontynuując sugestie poprzedników, wniósł o dodanie w §1 projektu 

uchwały słowa „sportu”. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – stwierdził, że brzmienie §1 można byłoby ograniczyć do  

wyrażenia „Nawiązać współpracę z Miastem Cambrai we Francji”. Wszystkie bowiem 

dziedziny współpracy określone zostaną w umowie partnerskiej. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek, aby w §1 projektu uchwały przed wyrażeniem „w 

dziedzinach”, dopisać  „w szczególności”.  

 

Bolesław Zemła – wniosek Pani radnej Alicji Wlach poddał pod głosowanie. 

 

Wniosek o uzupełnienie brzmienia §1  projektu uchwały o wyrażenie „w szczególności”, 

Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie współpracy Miasta 

Cieszyna z Miastem Cambrai, wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

  

Ad 7. 

 

Do sprawozdania Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna za 

I półrocze 2012 roku nie wniesiono uwag, stąd przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności za 

okres od dnia 20 czerwca 2012 roku do dnia 14 sierpnia 2012 roku. Zwrócił się z pytaniem, 

czy ktoś z Państwa radnych ma pytania do przedłożonego materiału? 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, dlaczego zwiększono wydatki w czterech niepublicznych 

przedszkolach? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – wyjaśnił, że chodzi o zmianę harmonogramu realizacji wydatków 

budżetu Miasta dla wymienionych dysponentów środków, a czy wydatki będą większe, będą 

sytuację monitorować. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, dlaczego nie wyrażono zgody osobom fizycznym na 

wejście w teren będący własnością Gminy Cieszyn, w celu zaprojektowania i wykonania 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej? 

 

Burmistrz Miasta -  zadeklarował udzielenie odpowiedzi Pani radnej na piśmie. 
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Ad 9. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania radnych złożone w okresie 

między sesjami, jak również odpowiedzi na interpelacje wnioski i zapytania radnych, które na 

sesji Rady w dniu 28.06.br. odpowiedzi się jeszcze nie doczekały. 

 

Czesław Banot -  za niezadawalającą uznał odpowiedź na swój wniosek w sprawie 

zatrudnienia osoby do pomocy przy dzieciach niepełnosprawnych uczęszczających do Szkoły 

Podstawowej nr 3 w Cieszynie. 

 

Halina Bocheńska -  za niesatysfakcjonującą uznała odpowiedź Burmistrza Miasta na wniosek 

dotyczący projektu uchwały w sprawie statutu Domu Spokojnej Starości w Cieszynie. 

 

Janina Cichomska -  poinformowała, że nad częścią zgłoszonych przez Nią wniosków będzie 

pracowała Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej, niektóre ponowiła 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, a  wszystkie dostępne są w 

Biuletynie Informacji Publicznej  na stronie Urzędu Miejskiego Cieszyna. 

 

Andrzej Łukasiak - odniósł się kolejno do wszystkich odpowiedzi Burmistrza Miasta na 

swoje interpelacje, wnioski i zapytania. 

 

Eugeniusz Raabe - za niezadawalające uznał odpowiedzi na swoje  interpelacje, wnioski i 

zapytania w sprawie:  właściwego wykorzystania chodnika przy ul. J. Hallera w Cieszynie; 

uruchomienia fontanny w Parku Pokoju; braku udziału Władz Miasta Cieszyna na uroczystej 

sesji Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

Alicja Wlach - za niesatysfakcjonujące uznała odpowiedzi Burmistrza Miasta na swoje 

interpelacje i wnioski dotyczące:  wizerunku głównej drogi wjazdowej do Cieszyna;  

stosowania dodatkowego kryterium przy postępowaniu o zamówieniach  publicznych; 

udostępnienia kserokopii pisma Urzędu Miejskiego  do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

sprawie środków na odbudowę zniszczeń popowodziowych.  

 

Adam Wójtowicz - wyraził niezadowolenie z odpowiedzi Burmistrza Miasta na swoje 

interpelacje, wnioski i zapytania dotyczące naboru dzieci do przedszkoli na rok szkolny 

2012/2013, jak również opinii prawnej na temat zamieszczania w BIP Urzędu Miejskiego 

wniosków i zapytań komisji Rady Miejskiej. 

 

Marta Kawulok – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby w dniu 

dzisiejszym złożyć interpelacje, wniosek lub zapytanie. 

 

Władysław Macura – zapytał, czy można by w jakiś szczególny sposób uświetnić nadanie 

nazwy ulicy płk Gwido Langera? 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że rozważy ten temat. 

 

Adam Wójtowicz – złożył zapytanie dotyczące przybliżonych kosztów referendum 

i konsultacji społecznych. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o złożenie zapytania na piśmie. 
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Alicja Wlach – poinformowała, że złoży na piśmie wniosek dotyczący braku koszy na śmieci 

w okolicy Wenecji Cieszyńskiej. 

 

Krzysztof Herok – zwrócił się z pytaniem, czy były prowadzone rozmowy na temat kolejnej 

edycji Tour de Pologne i ewentualnej ponownej organizacji jednej z met w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że najpierw będzie podsumowanie obecnej edycji Tour de 

Pologne. Nie można na dzień dzisiejszy mówić o żadnych wiążących decyzjach co do 

przyszłorocznego wyścigu.  

 

 

Ad 10. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina Bocheńska zapoznała zebranych z wnioskiem 

Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków o podjęcie zdecydowanych działań 

w kierunku realizacji zapisów Strategii Rozwoju Miasta – kierunek priorytetowy: Gospodarka 

Lokalna. 

Przewodniczący Komisji Urbanistyki poinformował, że z odpowiedzi Burmistrza Miasta nie 

wynika, jakoby w tym zakresie miałoby się coś zmienić. 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła dwa wnioski Komisji Rozwoju, 

Gospodarki i  Finansów w sprawie: 

- przedłożenia kosztorysu budowy kładki sportowej przez rzekę Olzę w Cieszynie, 

realizowanej przez Czeski Cieszyn i Cieszyn w ramach projektu „SportMost – Most 

Sportowy” (części polskiej), opiewającej na kwotę 221.400,00 zł, 

-  opracowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków.   

 

Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, iż Komisja otrzymała kosztorys ofertowy, 

natomiast wystąpi ponownie z wnioskiem o przedłożenie kosztorysu inwestorskiego. 

Odnosząc się zaś do odpowiedzi na drugi wniosek powiedziała, że Komisja podtrzymując 

swój wniosek będzie dążyć do opracowania wspomnianego projektu uchwały. 

 

W dalszej kolejności Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła wniosek Komisji Zdrowia, 

Opieki Społecznej i Patologii Społecznej o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Miasta Cieszyna na 

lata 2012-2015 i odesłanie go do Zespołu koordynującego, który Program opracował,  celem 

uszczegółowienia propozycji zadań i działań podejmowanych w obszarach poszczególnych 

celów określonych w Programie. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia poinformowała, iż wspomniany projekt uchwały został 

wycofany z porządku obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej i został skierowany do Zespołu 

koordynującego w celu dokonania jego korekty. 

 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła szereg wniosków Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu w sprawie:  

- jak najszybszego przeprowadzenia II etapu termomodernizacji budynku Przedszkola nr 16 

oraz pilne wykonanie muru oporowego, zabezpieczającego przedszkole przed zalewaniem, 
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- wykonania nowej nawierzchni alejek ogrodowych oraz nawierzchni terenu wokół budynku 

Przedszkola nr 16, 

- przekazania dyrekcji wszystkich cieszyńskich przedszkoli publicznych, stanowiska radcy 

prawnego Urzędu Miejskiego dotyczącego zatwierdzania arkuszy organizacyjnych, w których 

liczebność dzieci w oddziałach przedszkolnych przekracza dopuszczalną ustawową liczbę, tj. 

25 dzieci w oddziale,  

- zmiany harmonogramu naboru do przedszkoli – Cieszyn na rok szkolny 2013/2014 w ten 

sposób, aby cały proces naboru mógł zakończyć się 15 czerwca 2013 roku, 

- zamierzeń organizacyjnych przewidywanych co do działalności Cieszyńskiego Ośrodka 

Kultury „Dom Narodowy”, 

- zabezpieczenia w przyszłorocznym budżecie Miasta środków finansowych na pilną 

renowację dachu Przedszkola Nr 8, a w dalszej kolejności na remont elewacji budynku, 

- utworzenia w Przedszkola Nr 8 dodatkowego oddziału przedszkolnego, które nie 

generowałoby wysokich nakładów finansowych, 

- przedstawienia Radzie Miejskiej propozycji wystąpienia do Zarządu  Stowarzyszenia 

Samorządowego Ziemi Cieszyńskiej o przyznanie Lauru Honorowej Złotej Cieszynianki prof. 

zw. dr hab. Idziemu Janowi Panicowi. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty odniósł się kolejno do wszystkich odpowiedzi Burmistrza 

Miasta na wymienione wnioski Komisji, przy czym zwrócił uwagę, że ostatni z wniosków 

wymaga podjęcia decyzji przez Radę. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek w sprawie wystąpienia do 

Zarządu  Stowarzyszenia Samorządowego Ziemi Cieszyńskiej o przyznanie Lauru Honorowej 

Złotej Cieszynianki prof. zw. dr hab. Idziemu Janowi Panicowi. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

Po wyczerpaniu wniosków komisji Rady Miejskiej, Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina 

Bocheńska  poinformowała, iż w Biurze Rady Miejskiej jest do wglądu protokół kontroli 

przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji 

w Cieszynie. Ustalono, aby treść wspomnianego protokołu kontroli przesłać wszystkim 

radnym e-mailem.  

 

Na zakończenie Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła wnioski Klubu Radnych 

„Niezależni” dotyczące: 

- odpowiedzi na pytania związane z planowanym utworzeniem nowego oddziału 

przedszkolnego w Przedszkolu nr 16, 

-  nazwania łącznika między ulicą Pokoju i 3-Maja imieniem Alfreda Wiedermanna. Wniosek 

skierowany został do Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków, która stoi na 

stanowisku, że realizowany odcinek drogi jest de facto przedłużeniem ul. Pokoju i dlatego 

opowiedziała się za utrzymaniem tej nazwy. Klub Radnych „Niezależni” do tematu powróci, 

przedstawiając szczegółowo intencję nadania temu fragmentowi drogi nazwy Alfreda 

Wiedermanna. 

 



13 
 

Ad 11. 

 

Przewodniczący Rady Pan Bolesław Zemła zapoznał zebranych z następującą korespondencją 

kierowaną do Rady Miejskiej:   

 

1. Dyrekcja Biblioteki Śląskiej w Katowicach przesyła materiały statystyczne n/t działalności 

Biblioteki Miejskiej w Cieszynie w roku 2011, z których wynika, że po raz kolejny 

cieszyńska Biblioteka przoduje w naszym województwie w wielu ważnych kategoriach 

charakteryzujących działalność na polu upowszechniania kultury i czytelnictwa, 

2. Poseł na Sejm RP Marek Plura zwraca się z apelem do wszystkich Radnych śląskich gmin 

i powiatów o wsparcie działań służących ochronie i rozwojowi śląskiej mowy, poprzez 

nadanie jej statusu języka regionalnego, tak jak jest to w przypadku mowy kaszubskiej, 

3. Przewodniczący Rady Małopolskiej Fundacji Muzeum Sztuki Współczesnej informuje, iż 

Fundacja z entuzjazmem przyjęła widomość o inicjatywie nazwania ulicy, bądź innego 

miejsca w Cieszynie imieniem Andrzeja Szewczyka, 

4. Kancelaria Radcy Prawnego TRAKTAT informuje o zakończeniu postępowania przed 

Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Gliwicach w sprawie skargi Wojewody Śląskiego 

na uchwałę Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet 

radnym. WSA wyrokiem  z dnia 22.05.12r. stwierdził niezgodność z prawem przedmiotowej 

uchwały w zaskarżonej części,  

5. Stowarzyszenie Kulturalno-Sportowe Trotyl wnosi o wydłużenie okresu dzierżawy 

pomieszczeń w budynku podziemnym, położonym przy Moście Przyjaźni w Cieszynie. Pismo 

skierowane zostało do Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów oraz Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska w celu zajęcia stanowiska, 

6. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie podaje do wiadomości 

Rady Miejskiej, iż wystąpiła do Wodociągów Ziemi Cieszyńskiej z przypomnieniem 

o obowiązku poddawania hydrantów zewnętrznych przeglądom i konserwacji przez 

właściciela sieci, co najmniej raz w roku, 

7. Zarząd Stowarzyszenia NA RYNKU zwraca się do Burmistrza Miasta z prośbą 

 o odstąpienie od waloryzowania stawek czynszów za najem lokali użytkowych stanowiących 

własność Gminy Cieszyn, 

8. Pani Aleksandra Madej przesyła do wiadomości Rady Miejskiej kopię skargi wystosowanej 

do Komendanta Straży Miejskiej w Cieszynie na niewłaściwe zachowanie strażnika 

miejskiego w stosunku do Jej osoby, 

9. Pani Agnieszka Gazur zwraca się z prośbą o interwencję w sprawie zatrudnienia w Szkole 

Podstawowej nr 3 w Cieszynie osoby wspomagającej w klasie integracyjnej opiekę nad 

dziećmi niepełnosprawnymi. Pismo skierowane zostało do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

w celu zajęcia stanowiska,   

10. Pani Danuta Nawrat przesyła do wiadomości Rady Miejskiej kopię prośby podpisanej 

przez 112 mieszkańców Cieszyna, skierowanej do Burmistrza Miasta w sprawie przywrócenia 

kursów linii nr 5 komunikacji miejskiej, 

11.Pani Izabela Tymich zwraca się do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z prośbą 

o przeanalizowanie sytuacji Jej syna, który po raz drugi nie otrzymał promocji do klasy 

trzeciej Gimnazjum nr 1 w Cieszynie, 

12.Dnia 19.07.2012r. na stronie internetowej „petycjeonline.com” zamieszczona została 

petycja, podpisana przez 187 mieszkańców Cieszyna w sprawie zmiany polityki oświatowej 

w naszym mieście, 

13. Dyrektorzy wszystkich cieszyńskich przedszkoli złożyli do Burmistrza Miasta wniosek 

o ujecie w przyszłorocznym budżecie Miasta podwyżek dla pracowników administracyjno-

obsługowych o 20%. 
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14. Dnia 22 października 2012r. w Hotelu Liburnia odbędzie się II Transgraniczne Forum 

Gospodarcze w Cieszynie, którego organizatorami są Miasto Cieszyn, Zamek Cieszyn, Klub 

Przedsiębiorcy w Cieszynie, współorganizatorem Czesko-Polska Izba Handlowa w Ostrawie. 

Program Forum do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

15. Z wnioskiem Zarządu Powiatu Cieszyńskiego w sprawie przyjęcia do kategorii dróg 

gminnych odcinków dróg wskazanych w załączniku, jak również stanowiskiem w tej sprawie 

Burmistrza Miasta zapoznały się Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów oraz Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, które podzieliły opinię Burmistrza, 

wskazującego, które jego zdaniem powinny zostać drogami kategorii powiatowej.  

Rada Miejska przyjęła stanowisko Burmistrza Cieszyna, które mówi, że w stosunku do 

pozostałych dróg należy rozważyć zasadność dokonania docelowej zmiany kategorii 

z powiatowej na gminną, lecz po wcześniejszym uregulowaniu ich stanu prawnego 

i dostosowaniu do warunków technicznych.   

 

Następnie Przewodniczący przypomniał, że dobiega końca kadencja Młodzieżowej Rady 

Miejskiej w Cieszynie. W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia decyzji, czy 

Rada opowiada się za kontynuacją działalności MRM i przeprowadzeniem wyborów, czy nie. 

 

W wyniku głosowania 9 Radnych opowiedziało się za kontynuacją działalności MRM, 

2 Radnych było przeciw, 10 Radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich zebranych do wzięcia udziału 

w obchodach 73. Rocznicy Wybuchu II Wojny Światowej i Dnia Weterana w dniu 1 września  

br.  

  

 

Ad 12. 

 

Przewodniczący zamknął obrady dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jolanta Fajkis                    Bolesław Zemła 


